MEPO Forum / 原住民

標題: 普韋布洛印第安人, 天主教牧師, 以及"拒絕 風"的考古學, 美國西南部的殖民主義和人口統計., 1492-1700年.

cmchao / May 24, 2018 08:42AM

標題: 普韋布洛印第安人, 天主教牧師, 以及"拒絕 風"的考古學, 美國西南部的殖民主義和人口統計., 1492-1700年.

標題: 普韋布洛印第安人, 天主教牧師, 以及"拒絕 風"的考古學, 美國西南部的殖民主義和人口統計., 1492-1700年.點: 台灣大學人類學博物館特展室

時間: 6/6 12:20

Title: Pueblo Indians, Catholic Priests, and the Archaeology of the "Refuse Winds": Colonialism and Demography in the Southwest U.S.A., AD 1492-1700

Abstract:

Debates regarding the magnitude, tempo, and ecological effects of Native American population decline after 1492 constitute some of the most contentious issues in American Indian history. Was depopulation rapid and catastrophic, with effects extensive enough to change even the earth's atmosphere? Or was this decline more moderate, with numbers of Native Americans waning slowly after European colonization? The results of recent collaborative research among archaeologists, ecologists, and Indigenous peoples present unanticipated results, with consequences that extend beyond the borders of the Southwest USA to anthropological studies of colonialism more generally.

Bio:

Matthew Liebmann is a Professor in the Department of Anthropology at Harvard University. He is the author of Revolt: An Archaeological History of Pueblo Resistance and Revitalization in 17th Century New Mexico (University of Arizona Press 2012), and the co-editor (with Uzma Rizvi) of Archaeology and the Postcolonial Critique (Altamira Press, 2008) and (with Melissa Murphy) of Enduring Conquests: Rethinking the Archaeology of Resistance to Spanish Colonialism in the Americas (SAR Press, 2011).

演講公告

地點: 台灣大學人類學博物館特展室

時間: 6/6 12:20

標題: 普韋布洛印第安人, 天主教牧師, 以及"拒絕 風"的考古學, 美國西南部的殖民主義和人口統計., 1492-1700年.

摘要

1492年以後, 美國土著人口的規模, 節奏和生態影響的辯論是美國印度歷史上最有爭議的問題. 人口減少是迅速和災難性的, 其影響足以改變地球的大氣層嗎? 還是這種下降比較溫和, 在歐洲殖民統治之後, 美國原住民的人數逐漸下降? 考古學家, 生態學者和土著人民最近進行的合作研究結果帶來了意想不到的結果, 其後果超出了美國西南部的邊界, 更普遍地對殖民主義進行人類學研究.

-:::

Matthew liebmann是哈佛大學人類學學系的教授. 他是叛亂的作者: 17世紀新墨西哥(亞利桑那大學出版社), 2012世紀的普韋布洛抵抗和振興的考古歷史, 以及考古和postcolonial批評的共同編輯(州新聞) (州出版社, 2008年). (與梅麗莎·墨菲)持久征服: 重新思考在美洲抵抗西班牙殖民主義的考古學(sar出版社, 2011年).